
З А П И С Н И К  
СА ДРУГЕ СЕДНИЦЕ ИЗВРШНОГ ОДБОРА  

НАЦИОНАЛНОГ САВЕТА РУСКЕ НАЦИОНАЛНЕ МАЊИНЕ 
 

 Одржане 17. 05. 2020. са почетком у 16:00 часова. Седница је завршена у  
16:40 часова у просторијама Националног савета, Димитрија Туцовића 100. Панчево. 

 
  
Седницу је отворио  председник извршног одбора  НСРНМ  Милован Ћурчић. 
 
 У гласању на  седници ИО НСРНМ су учествовали следећи чланове са правом гласа: 

1. Милован Ћурчић, 
2. Горан Мешановић, 
3. Иван Романов, 
4. Јован Ружичић. 

Зорица Костић, члан  ИО НСРНМ,  није била присутна. 

 

Присуству на седници није се одазвала секретар НСРНМ Наташа Младеновић. Од 
чланова Националног савета (а који нису чланови ИО присуствовала је Лариса Милић. 
Због општепознатог режима кретања и потребе очувања „дистанце“ на седницу нису 
позвани остали чланови Националног савета, с обзиром да њихово присуство није 
обавезно. 

Председавајући  Милован Ћурчић, константовао je да постоjи кворум и предложио да 
Лариса Милић води записник. Предлог је једногласно прихваћен. 

Jедногласно је  утврђен следећи ДНЕВНИ РЕД: 
1. Предлог пројекта Националног савета руске националне мањине а на основу 
Правилника о конкурсима (Чл. 3. Став 2.)  НСРНМ: Активност НСРНМ у области 
изучавања руског језика и образовања у Крајишнику и Јаша Томићу, општина Сечањ; 

2. Разматрање предлога плана рада НСРНМ за 2020. годину; 

3. Разно. 

 

Председавајући  Милован Ћурчић дистрибуирао је присутнима информативни материјал и  
представио предлог пројекта Националног савета руске националне мањине а на основу 
Правилника о конкурсима (Чл. 3. Став 2.) НСРНМ: АКТИВНОСТ НСРНМ У ОБЛАСТИ 
ИЗУЧАВАЊА РУСКОГ ЈЕЗИКА И ОБРАЗОВАЊА У КРАЈИШНИКУ И ЈАША 
ТОМИЋУ, ОПШТИНА СЕЧАЊ. 

Коордниатор пројекта: Ивaн Романов (члан Националног савета). 

Пројекат се реализује у сарадњи са два основношколска образовна субјекта: 

 1.Основна школа „Славко Родић", Крајишник (општина Сечањ), Жарка Зрењанина бр. 17. 
ПИБ: 102254456; 

 2. Основна школа „Стеван Алексић", Јаша Томић (општина Сечањ), Маршала Тита бр. 99. 
ПИБ: 102003368.  

Предлог за део пројекта који се реализује у основној школи „Славко Родић", Крајишник је 
опремање кабинета за руски језик који је тренутно у девастираном стању. Кабинет се 
опрема са новим столовима и столицама. Вредност опреме са транспортом износи 



95.826,оо динара (словима: деведесет пет хиљада осамсто двадесет шест динара). Новац за 
реализацију пројекта уплаћује се на рачун Основне школе „Славко Родић", Крајишник 
која је у обавези да у року од 30 дана документацијом Националном савету оправда 
утрошена средства.  

Предлог за део пројекта који се реализује у основној школи „Стеван Алексић", Јаша 
Томић је одржавање радионица за ђаке нижих разреда основне школе (66 ученика). 
Радионице се одржавају у групама до 20 ученика са садржајем афирмације руског језика 
аудио визуелним програмом (филмови за децу на руском језику) са посебним уводом 
наставника ове школе о значају изучавања руског језика. У току текућег програма деца ћe 
добити грицкалице, сокове, слаткише. Вредност овог пројекта је 64. 174,оо динара 
(словима: шездесет четири хиљаде сто седамдесет четире динара). 

Новац за реализацију пројекта уплаћује се на рачун Основне школе „Стеван Алексић", 
Јаша Томић, којаје у обавези да у року од 30 дана документацијом Националном савету 
оправда утрошена средства.  

Предлог укупне вредности пројекта је: 160.000,оо динара. 

Иван Романов одговорио је на питања присутних, говорио о ситуацији са проучавањем 
руског језика у овим насељима. 

Лариса Милић је предложила да координатор пројекта поднесе савету резултате анкете 
представника руске колоније заинтересоване за учење руског језика у насељима која су 
обухваћена пројектом. 

Иван Романов сложио се са предлогом. 

Председавајући  ставио  је на гласање  да  ИО предложи НСРНМ пројекат: АКТИВНОСТ 
НСРНМ  У ОБЛАСТИ ИЗУЧАВАЊА РУСКОГ ЈЕЗИКА И ОБРАЗОВАЊА У КРАЈИШНИКУ И 

ЈАША ТОМИЋУ, ОПШТИНА СЕЧАЊ   на разматрање и усвајање. 

Сва четири присутна члана Извршног одбора дизањем руке гласали су да се предлог 
пројекта прихвати и упути Националном савету на разматрање и гласање, са препоруком 
да се пројекат усвоји. 
 
Милован Ћурчић је отворио расправу под тачком 2. дневног реда. 
 
Председавајући дистрибуирао је присутнима магазин «РУСКИ АРХИВ». Он је скренуо 
пажњу присутних на чињеницу да је у овом тренутку  часопис један од видљивих и 
опипљивих резултата активности НСРНМ-а, заједно са успешно одржаном 
манифестацијом  "Дани руске културе". Такође је скренуо пажњу на чињеницу да 
ситуација у вези са пандемијом привремено омета ефикасан рад НСРНМ-а током два 
месеца, стога је неопходно што пре започети с израдом годишњег плана рада савета. 
Препоручљиво је заједничким напорима чланова у року од месец дана развити јасан план 
за ефикасно деловање. Потребно је регистровати часопис «РУСКИ АРХИВ» у АПР-у као 
часопис Савета. Број издања часописа до краја године је оптимално 2. 
Такође је потребно развити још две области рада: оснивање руске библиотеке и оснивање 
привредног друштва (предузећа) које ће комерцијално пословати.   
 
Лариса Милић је предложила да се ојача координација и интеракција на раду на 
пројектима из области образовања у оквиру савета, што у вези с тим подразумева и 
покретање рада одбора за образовање, као и директно учешће чланова савета у изради 
плана укупног рада у овом смеру. 
 
Након расправе и одобрења предложених предлога, преседавајући је отворио тачку разно.  



 
Горан Мешановић предложио је да се разговара о теми канцеларије у Шапцу.  
Појаснио је да са канцаларијом Националног савета у Шапцу није испало онако како је 
обећано при усвајању Одлуке о њеном отварању. Канцаларија се користи у страначке 
сврхе и то треба зауставити, јер је противно Закону о Националним саветима. 
Најбоље решење у овој конфликтној ситуацији био би предлог за промену локације 
канцеларије у Шапцу  и то што пре. Предлажем да износ који се сада плаћа за канцаларију 
остане непромењен.  
 
Лариса Милић подсетила је да, ако је могуће, канцеларија (Пословни простор) треба да 
буде отворена и у граду Београду. Ради тога, савет треба да добије информације у Управи 
града Београда  и да их детаљно проучи, размотри. 
Учесници су постигли консензус по питањима на дневном реду. 
Седница је завршена у 16:40 часова. 
 
 
 

Материјал за  редовну седницу (Прилог): 

1. Позив за седницу ИО НСРНМ; 
2. Предлог пројекта Националног савета руске националне мањине а на основу 

Правилника о конкурсима (Чл. 3. Став 2.)  НСРНМ: Активност НСРНМ у области 
изучавања руског језика и образовања у Крајишнику и Јаша Томићу, општина 
Сечањ; 

3. Часопис «РУСКИ АРХИВ». 

 
 
 
Записник саставила:  
Лариса Милић 
У Панчеву, 17.05.2020.  
 
 

Председник ИО НСРНМ    ___________________________________ Милован Ћурчић 
 
 
 
 
 


